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Evanghelia zilei de
vineri: A-L lăsa pe
Duhul Sfânt să
lucreze

Comentariu la Evanghelia zilei
de vineri din cea de-a 14-a
săptămână a timpului de peste
an: „Iată, Eu vă trimit ca pe
niște oi în mijlocul lupilor”. Isus
ne încurajează să facem binele.
Violența este învinsă prin
iubire, moartea prin viață.

Evanghelie (Mt 10,16-23)

În acel timp, Isus le-a spus: 



„Iată, eu vă trimit ca pe niște oi în
mijlocul lupilor; fiți, așadar, înțelepți
ca șerpii și simpli ca porumbeii.
Feriți-vă de oameni, pentru că vă vor
da pe mâna sinedriilor și vă vor
biciui în sinagogile lor. Și veți fi duși,
din cauza mea, înaintea
guvernanților și a regilor, ca
mărturie înaintea lor și a păgânilor. 

Când veți fi dați pe mâna lor, nu vă
preocupați cum sau ce veți vorbi,
căci vi se va da în ceasul acela ce să
vorbiți, pentru că nu sunteți voi cei
care vorbiți, ci Duhul Tatălui vostru
este cel care vorbește în voi. 

Frate pe frate va da la moarte și tată
pe fiu. Copiii se vor ridica împotriva
părinților și-i vor ucide. Și veți fi
dușmăniți de toți din cauza numelui
meu. Insă, cine va rămâne statornic
până la sfârșit, acela va fi mântuit. 

Când vă vor persecuta într-o cetate,
fugiți în alta, căci adevăr vă spun, nu



veți termina cetățile lui Israel până
când va veni Fiul Omului”.

Comentariu la Evanghelie

Isus ne previne cu privire la
dificultăți: suntem „oi în mijlocul
lupilor”. Viața creștinului, de multe
ori, nu este ușoară — implică
suferință, durere, contradicții. Astăzi
trăim într-un mediu care nu este
creștin, la fel ca în vremea
apostolilor. Însă acest mediu nu
poate fi o scuză pentru a nu
evangheliza.

În fața acestei situații, Isus ne oferă
rețeta: să dăm mărturie. De atâtea
ori, creștinii ne simțim intimidați de
un ambient ostil, pe care îl folosim ca
scuză pentru a nu da mărturie. Isus
știe că ne trimite între lupi și, totuși,
ne încurajează să fim martorii Săi.



Isus ne îndeamnă să facem binele.
Violența este învinsă prin iubire,
moartea prin viață. Sfântul
Josemaría spunea: „Trebuie să
înecăm răul în abundență de bine”
(Brazdă, 864).

Isus ne îndeamnă să avem încredere
în Duhul Sfânt, fără teamă de a
merge împotriva curentului. Aceasta
este un har pe care trebuie să-l
cerem Domnului: să fim coerenți, să
trăim ca adevărați creștini.

În fața acestei aparente paradoxuri
— să fim oi între lupi —, Isus ne
invită să privim mai departe.
Creștinul este o oaie, dar are ajutorul
Duhului Sfânt, are sprijinul harului.
Iar Dumnezeu este mai puternic
decât orice haită de lupi.

În momentele în care ne pierdem
privirea pozitivă și ne simțim
copleșiți de răul din lume sau din
propria viață, să ne ridicăm
rugăciunea către Cer și să ne păstrăm



încrederea că Dumnezeu a învins
lumea.
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